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Spørgsmål nr. 1597 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Mener ministeren, at der er behov for regulering af privates køb 

og anvendelse af Soundbokse under hensyn til, at Soundbokse 

kan spille så højt, at det svarer til professionelt lydudstyr?”

Svar:

Jeg har stor forståelse for de mange beboere, der har følt sig generet af larm 

og støj fra fester gennem sommeren, hvor nedlukningen af diskoteker og 

kravet om midnatslukning for barer og værtshuse har ført til, at nattelivet 

flere steder er rykket ud i gaderne eller ind i de private hjem. Man skal na-

turligvis kunne føle sig tryg og tilpas i både sit eget hjem og i det offentlige 

rum, og det er uacceptabelt, når musik og fest i det offentlige rum har et 

niveau, der ikke tager tilstrækkelig hensyn til beboerne. Jeg vil derfor op-

fordre til at vise hensyn til naboer og andre og skrue ned for musikken. Det 

gælder navnligt, når det bliver sent.

Som det fremgår af den samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 1594 (Alm. 

del) fra Folketingets Retsudvalg, eksisterer der i dag flere muligheder for at 

gribe ind over for brugen af højtalere og musikanlæg, når benyttelsen er til 

væsentlig ulempe for de omkringboende eller forbipasserende. Hvilke red-

skaber der tages i brug, afhænger af politiets vurdering af den enkelte situa-

tion. Det fremgår desuden, at Rigspolitiet har orienteret politikredsene om 

ordensbekendtgørelsens muligheder for at håndtere musik til ulempe, at der 

i politikredsene er særlig fokus på opgaven, og at Rigspolitiet følger udvik-

lingen på området.

Jeg er i den forbindelse tilfreds med at konstatere, at politiet nu har valgt at 

stramme skruen, og at der i en lang række tilfælde er grebet ind, når støj og 

larm har nået et urimeligt niveau. Jeg vil også – i forlængelse af Rigspolitiets 

fokus – følge med i effekten af politiets indsats.
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